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REVISTA PRESEI 
 

 Preşedintele Federaţiei Sanitas: 5.000 de angajaţi au pierdut la salariu sume între 186 şi 1.000 de lei 
Preşedintele Federaţiei Sanitas, Leonard Bărăscu, a declarat, luni, după întâlnirea sindicaliştilor CNRSL Frăţia cu 
ministrul Muncii, că în domeniul Sănătăţii aproximativ 5.000 de angajaţi au primit salarii scăzute, cu sume 
cuprinse între 186 şi 1.000 lei. 
„Scăderi salariale în domeniul Sănătăţii au fost înregistrate în cazul celor care au funcţii mari. Vorbim despre şefi 
de centre din asistenţa socială, de personalul din DSP-urilor, dar şi de cei cu funcţii de conducere. Am mai avut 
probleme cu directorii economici din spitale, cu directorii de îngrijiri”, a declarat, luni Leonard Bărăscu, după 
întâlnirea cu ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu. 
Potrivit şefului Sanitas, ar fi vorba de 5.000 de angajaţi din domeniul Sănătăţi care au pierdut bani la salariu de la 
începutul acestui an. 
"În sectorul pe care îl reprezint sunt până la 5.000 de persoane care au pierdut bani la salariu, cu sume cuprinse 
între 186 şi 1.000 de lei", a explicat Bărăscu. 
La consiliul CNSRL Frăţia a participat şi ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, care a susţinut, la finalul întâlnirii cu 
sindicaliştii, că Parlamentul va trece Ordonanţa privind transferul contribuţiilor de la angajator la angajat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Profesorii amenință că vor boicota examenele naționaleSindicaliştii din învăţământ iau în calcul boicotarea 
examenelor naţionale, dacă neregulile din legea salarizării nu vor fi rezolvate. 
Reproşul e că profesori cu vechime au ajuns să aibă salarii mai mici sau egale cu cei care abia au intrat în sistem. 
Probleme sunt şi în rândul personalului nedidactic din inspectoratele şcolare, cum ar fi analiştii, programatorii, 
contabilii sau juriştii, care acum muncesc mai mult, dar pe aceeaşi bani. 
Sindicaliştii spun că prin noua lege a salarizării s-au creat discriminări în rândul angajaţilor, deoarece reîncadrarea 
personalului didactic, pe această lege, începând cu data de 1 iulie 2017, a dus la situaţii absurde prin care 
personalul didactic necalificat este mai bine plătit decât personalul didactic calificat cu definitivat sau chiar grad 
didactic I. 
„Dacă va fi vorba de vreo boicotare a examenelor naționale, vor fi discuții care se vor purta cu reprezentanții 
părinților, ai structurilor asociative ale elevilor, ne-am dori să fie o acțiune comună elevi-părinți-profesori, nu 
vorbesc doar de nemulțumirile salariale, eu sper că nu se va ajunge aici. Toată lumea trebuie să înțeleagă că 
investiția în educație reprezintă succesul în dezvoltarea economică a unui stat”, a declarat Marius Nistor, 
președinte al Federației sindicale „Spiru Haret”. 
Examenele naţionale care ar putea fi blocate de salariaţii din invăţământ sunt programate în iunie: atât pentru 
absolvenţii clasei a VIII-a, cât şi probele scrise ale examenului de Bacalaureat. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministrul Muncii promite că salariile profesorilor vor crește cu 20%, de la 1 martieCompaniile din mediul privat 
mai pot apela la varianta acordării de bonusuri, în loc de mărire salarială, până la data de 31 martie 2018, iar 
ulterior aceşti angajatori trebuie să înregistreze în Revisal contractele cu actele adiţionale care să prevadă noul 
brut, a declarat, luni, ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, la finalul Consiliului Naţional al Confederaţiei 
Naţionale a Sindicatelor Libere din România (CNSLR) Frăţia. 
„Până pe data de 31 martie, companiile din mediul privat pot să acorde bonificaţii. Până în data de 31 martie, ei 
(angajatorii din privat, n.r.) vor trebui să vină cu actele adiţionale, cu contractele de muncă, să le introducă în 
Revisal şi atunci, obligatoriu, vor trebui să transforme cheltuiala totală a angajatorului de anul trecut în noul brut. 
Ştim că se preferă bonusurile şi că, din punct de vedere fiscal, este mai bine pentru ei, dar pot să facă acest lucru 
până la 31 martie. Oricum, vor trebui să respecte prevederile noului Cod Fiscal”, a spus Vasilescu. 
Potrivit ministrului Muncii, angajatorii din mediul privat au recunoscut că nu au fost probleme cu transferul 
contribuţiilor, în sensul că fie nu au scăzut salariile nete, fie au rămas ca în 2017. 
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„Ordonanţa (care prevede transferul contribuţiilor, n.r.) încă se discută la comisiile de specialitate şi nu pot să vin 
eu, ca ministru, şi să le spun „Daţi-i drumul, fără să discutaţi!”. Cine se aşteaptă ca această Ordonanţă să pice în 
Parlament se înşală amarnic. Nu poate să pice, nu se mai pune problema să ne întoarcem la ce a fost anul trecut. 
Mă bucur să constat că reprezentanţii din mediul privat au recunoscut, astăzi, că nu a fost o problemă cu 
transferul contribuţiilor, în sensul să scadă netul angajaţilor aşa cum se spunea, să scadă salariile la două milioane 
de angajaţi şi tot felul de aberaţii de felul acesta. Am avut discuţii cu cei din mediul privat şi m-am bucurat să 
constat că ne dau dreptate, în sensul că nu au scăzut neturile la angajaţii, că au rămas ca şi anul trecut sau au fost 
creşteri oarecare. Funcţionează foarte bine protocolul pe care noi îl avem cu CNSLR Frăţia la nivel judeţean. În 
fiecare judeţ sunt doi reprezentanţi ai Guvernului şi doi ai CNSLR Frăţia care monitorizează toate cazurile, nu 
numai acolo unde sunt reprezentanţi ca şi sindicat”, a menţionat Lia Olguţa Vasilescu. 
Aceasta a precizat, totodată, că reprezentanţii CNSLR Frăţia i-au cerut „câteva corecţii legislative şi, în special, este 
vorba despre Legea 62 pe care toate sindicatele o aşteaptă cu mare nerăbdare”. 
Pe de altă parte, ministrul Muncii a dat asigurări că, de la 1 martie 2018, salariile profesorilor vor creşte cu 20%, 
iar cele ale medicilor şi asistentelor vor urca pe grila din 2022. 
CNSLR - Frăţia a organizat, luni, şedinţa Consiliului organizaţiei, în cadrul căreia a fost analizat stadiul derulării 
activităţii Comitetelor de Monitorizare, constituite la nivel local, privind implementarea unitară a noilor prevederi 
legale în domeniul fiscal şi al dialogului social, stabilite conform Protocolului încheiat de Confederaţie, cu 
Guvernul României. 
Membrii organizaţiei sindicale s-au declarat nemulţumiţi de aplicarea Ordonanţei de Urgenţă nr. 79/2017, 
referitoare la trecerea contribuţiilor de la angajat la angajator. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 A cincea zi de grevă la Salina Praid; protestatarii aşteaptă decizia CA al Salrom 
Greva declanşată săptămâna trecută de angajaţii Salinei Praid continuă şi luni, protestatarii aşteptând să se ia o 
decizie legată de revendicările lor în şedinţa Consiliului de Administraţie (CA) al Salrom, care va avea loc marţi, a 
precizat, pentru AGERPRES, liderul de sindicat Kelemen Jozsef. 
 
"Continuăm greva, aşteptăm rezultatul de la Consiliul de Administraţie al SALROM, care se va ţine mâine de la ora 
10,00, unde sperăm să se discute această problemă. Până mâine 100% nu reluăm lucrul. De aia am refuzat 
dialogul cu ministerul pentru că au fost colegii de la Slănic (Prahova - n.r.), care sunt în grevă şi nu s-a rezolvat 
nimic. Momentan s-a oprit lucrul şi la salina Târgu Ocna", a declarat Kelemen Jozsef. 
 
Potrivit sursei citate, se speră ca protestatarii să obţină măcar reintroducerea grilelor de salarizare, care să facă 
departajarea între anumite calificări. 
 
"Sperăm că se vor pune la punct măcar grilele de salarizare, de creşterea de salariu nu suntem siguri, pentru că 
bugetul nostru se aprobă de către Guvern. Cea mai mare problemă este aprobarea acestei grile de salarizare, care 
să facă departajarea, dar şi o creştere de salariu, pentru că, vă daţi seama că, dacă şi minerul a ajuns la minim pe 
economie, nu mai are ce pierde", a spus liderul de sindicat. 
 
În legătură cu solicitarea de schimbare a conducerii Salinei Praid, Kelemen Jozsef a spus că există o promisiune din 
partea conducerii Salrom ce vizează efectuarea unei evaluării a activităţii directorilor, după care urmează să se ia 
o decizie în acest sens. 
 
Directorul general al Salinei Praid, Seprodi Zoltan, a declarat, pentru AGERPRES, că încearcă să găsească o soluţie, 
dar că problema de fond, respectiv creşterea salarială, nu va fi rezolvată întrucât legislaţia nu permite acest lucru, 
chiar dacă salina aduce profit la bugetul de stat. 
 
Seprodi a punctat că, în acest moment, salina nu poate onora comenzile, existând semnale de la clienţi care au 
nevoie de sare în această perioadă. 
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Problema a fost abordată luni şi de prefectul Jean-Adrian Andrei la şedinţa Colegiului Prefectural Harghita. 
 
"Astăzi voi înainta o adresă către conducerea Salinei prin care voi atenţiona în ceea ce priveşte contractele de 
livrare a sării pentru drumurile judeţene şi drumurile naţionale, pentru că se pune în pericol siguranţa oamenilor, 
dar se aduce atingere şi siguranţei naţionale", a declarat prefectul Harghitei. 
 
Greva de la Salina Praid a început joi, 22 februarie, când 55 de mineri au rămas în subteran. Momentan, 
protestatarii de la Praid nu se află în subteran şi nici afară, aşa cum s-a întâmplat zilele trecute, ci "într-o sală de 
şedinţă". 
 
Activitatea salinei este blocată, comenzile de sare către clienţi nu sunt onorate, iar turiştii nu mai pot coborî în 
subteran. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Laura Codruţa Kovesi, audiată de procurorii din CSM. Secţia decide ce aviz va da în cazul cererii de REVOCARE 
a şefei DNA 
Procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, se va prezenta, marţi, în faţa Secţiei pentru Procurori a CSM, pentru 
a fi audiată. La şedinţa va participa şi Tudorel Toader, ministrul Justiţiei, cel care cere revocarea ei din funcţie.A 
Membrii Secţiei pentru Procurori au invitat-o, marţi, şi pe Laura Codruţa Kovesi la audieri, pentru a-şi expune 
punctul de vedere. Avizul ce urmează a fi dat de Secţia pentru Procurori a CSM în cazul procedurii de revocare 
iniţiate de ministrul Justiţiei este consultativ. 
Procurorii Florin Deac, Cristian Ban, Codruţ Olaru, Nicolae Solomon şi Augustin Lazăr sunt cei care vor lua decizia. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a cerut, joi, revocarea din funcţia de procuror şef al DNA a Laurei Codruţa 
Kovesi, invocând mai multe motive, printre care neverificarea unor procurori, cum ar fi cel de la DNA Ploieşti, 
despre care apăruseră informaţii privind abuzuri, eşecul Microsoft sau transcrieri false în dosare. 
De asemenea, Toader a criticat numărul de achitări dat de Direcţie, raportările eronate care ar fi fost prezentate 
de către instituţia condusă de Laura Codruţa Kovesi şi comportament excesiv de autoritar al acesteia, susţinând că 
s-a implicat personal în dosarele altor procurori şi a prioritizat dosarele după impactul mediatic. 
Ulterior cererii de revocare, preşedintele României şi-a anunţat susţinerea pentru Laura Codruţa Kovesi, precizând 
că va studia raportul care a stat la baza propunerii făcute de ministrul justiţiei. 
Avizul Secţiei pentru Procurori a CSM va ajunge la preşedintele României, Klaus Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Forumului Judecătorilor susţine că peste 1000 de magistraţi au semnat o scrisoare pentru 
independenţa justiţiei | DOCUMENTUL nu conţine semnăturile olografe 
Preşedintele Forumului Judecătorilor, Deagoş Călin, transmite o scrisoare deschisă pentru susţinerea 
independenţei justiţiei, în contextul cererii de revocare a procurorului şef al DNA, prezentând o listă cu peste 
1000 de nume ale unor judecători, procurori, magistraţi asistenţi şi auditori de justiţie. 
Documentul nu conţine semnăturile olografe ale acestora. 
În document se menţionează necesitatea unui sistem judiciar independent şi eficient, precizându-se că fenomenul 
corupţiei "are consecinţe negative la toate nivelurile de guvernare şi subminează încrederea publică în 
democraţie", făcând trimitere şi la poziţiile Comisiei Europene privind nevoia de continuare a luptei împotriva 
corupţiei. 
"În momentul actual, exprimărilor incoerente ale factorilor politici, într-o ţară măcinată de o corupţie endemică, li 
se adaugă numeroase acţiuni de manipulare a opiniei publice şi atacuri fără precedent la adresa a numeroşi 
judecători şi procurori care instrumentează inclusiv cauze de mare corupţie, dar şi a celor mai importante instituţii 
ale statului, cu rol de apărare şi siguranţă publică, cu precădere Direcţia Naţională Anticorupţie", se menţionează 
în scrisoare. 
În document sunt redate critici la adresa ministrului Justiţiei. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
"Ministrul Justiţiei îşi permite să atace public pe toţi procurorii din cadrul Direcţiei Naţionale Anticorupţie, 
speculând faptul că aceştia administrează probe cu încălcarea legii, respectiv că procurorul şef îşi exprimă public, 
în presa occidentală, îndoielile cu privire la evoluţia statului de drept în România, ignorând flagrant faptul că 
libertatea de exprimare în legătură cu buna funcţionare a justiţiei, chestiune de interes public, este protejată de 
jurisprudenţa Curţii Europene a Drepturilor Omului, iar ”efectul descurajator joacă în detrimentul societăţii în 
ansamblul său.” (CEDO, cauza Baka c. Ungariei). Ministrul Justiţiei nesocoteşte faptul că, pe rolul Inspecţiei 
Judiciare, Consiliului Superior al Magistraturii ori, după caz, Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie există proceduri în 
derulare, inducând în opinia publică un sentiment de neîncredere în judecătorii, respectiv procurorii ce fac parte 
din aceste autorităţi", se arată în document. 
În scrisoare se precizează că inducerea ideii "că se instrumentează dosare penale cu persoane care ocupă funcţii 
importante în stat pentru afirmarea profesională şi nu pe baza probelor aflate la dosar are drept consecinţă 
majoră alterarea, înainte de toate, a încrederii opiniei publice în competenţa, corectitudinea şi probitatea pe care, 
în mod legitim, orice persoană care încredinţează magistraţilor apărarea drepturilor sale le aşteaptă". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea trimite protestatarii la Cotroceni: De acolo se aşteaptă o decizie/ Ce spune liderul PSD despre variata 
iniţierii procedurii de suspendare a preşedintelui Iohannis 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat luni, întrebat fiind ce mesaj transmite protestatarilor strânşi duminică 
seara la Palatul Victoria, că oamenii ar trebui să protesteze la Cotroceni deoarece de acolo este aşteptată o 
decizie privind revocarea şefei DNA. 
"Cred că ar trebui să protesteze la Cotroceni pentru că de acolo se aşteaptă o decizie", a declarat preşedintele PSD 
Liviu Dragnea, fiind întrebat ce mesaj are pentru oamenii strânşi duminică seara în faţa Guvernului. 
Peste o mie de persoane au protestat duminică în Piaţa Victoriei, manifestanţii solicitând demisia ministrului 
Justiţiei ca urmare a cererii acestuia de revocare a procurorului-şef DNA, Laura Codruţa Kovesi. 
Ministrul Justiţiei a cerut joi revocarea lui Kovesi, urmând ca marţi, secţia de procurori din cadrul CSM să o 
audieze pe şefa DNA şi să decidă avizul pe care îl va da în legătură cu această solicitare. 
Avizul este unul consultativ, urmând ca preşedintele Klaus Iohannis să decidă dacă acceptă sau nu revocarea. 
Categoric nu luăm în calcul suspendarea preşedintelui Klaus Iohannis 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a respins ”categoric”, luni, eventualitatea suspendării preşedintelui Klaus 
Iohannis din funcţie dacă nu o revocă pe Laura Codruţa Kovesi de la şefia DNA. 
”Categoric nu luăm în calcul suspendarea preşedintelui. Orice discuţie pe această temă în care este implicat PSD 
este falsă”, a declarat preşedintele PSD, Liviu Dragnea, întrebat despre eventualitatea suspendării preşedintelui 
Klaus Iohannis în cazul în care nu o va revoca pe Laura Codruţa Kovesi. 
 
El a mai spus că PSD nu poate contesta la CCR o ”decizie sau o indecizie” a preşedintelui Klaus Iohannis. 
”Nu trebuie să-mi asum eu şi nici PSD nu-şi asumă asta (decizia ministrului Justiţiei, Tudorel Toader de a propune 
revocarea din funcţie a Laurei Codruţa Kovesi - n.r.) . Este o procedură instituţională foasrte clar definită în lege - 
ministru, CSM, preşedintele României. Nu are ce să caute PSD aici şi nici nu vrea să se implice”, a declarat Liviu 
Dragnea. 
El a mai spus că argumentele ministrului Justiţiei trebuie să fie analizate de Administraţia Prezidenţială şi de 
preşedinte, care îşi va exprima un punct de vedere ”mai devreme sau mai târziu”. 
De asemenea, Dragnea a spus că nu este specialist în ştiinţe juridice, întrebat dacă preşedintele refuză să o revoce 
pe Laura Codruţa Kodruţa înseamnă orpirea procedurii de revocare. 
”Habar nu am. Nu sunt nici specialist în Constituţie, nici jurist. Sunt dezbateri, unii spune într-un fel, alţii în alt fel”, 
a mai spus preşedintele PSD. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Tudorel Toader a cerut detalii despre legile Justiţiei, de la Parlament: Se pregătește pentru evaluare 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a solicitat luni conducerii Camerei Deputaţilor o serie de informaţii cu privire la 
legile Justiţiei şi la modificările aduse Codurilor penale în vederea pregătirii misiunii de evaluare din cadrul 
Mecanismului de Cooperare şi Verificare (MCV). 
"Pe 14-16 martie va veni o delegaţie pentru evaluarea MCV. Rugămintea domnului ministru (Tudorel Toader - n.r.) 
este ca până pe 1 martie Parlamentul să îi pună la dispoziţie anumite informaţii. Rolul Biroului permanent este de 
a trimite Comisiei juridice, iar comisia îi va răspunde ministrului Justiţiei în termenul convenit", a precizat 
secretarul Camerei Deputaţilor, Georgian Pop, la finalul şedinţei Biroului permanent. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a adresat conducerii Camerei Deputaţilor o scrisoare în care informează că 
reprezentanţa Comisiei Europene în România a comunicat faptul că următoarea misiune de evaluare din cadrul 
MCV va avea loc în perioada 14-16 martie. 
"În vederea pregătirii corespunzătoare a misiunii de evaluare, inclusiv în scopul întocmirii raportului de progrese, 
am aprecia primirea unei contribuţii din partea Camerei Deputaţilor pentru perioada de referinţă septembrie 
2017 - februarie 2018", spune ministrul Justiţiei în acea scrisoare. 
Toader menţionează, de asemenea, că legile Justiţiei şi modificările aduse Codului penal şi Codului de procedură 
penală "reprezintă una dintre temele cele mai importante în acest moment pentru evaluarea de către Comisie a 
sustenabilităţii şi ireversibilităţii progreselor înregistrate în cadrul MCV". 
Din acest motiv, solicită informaţii de la Parlament cu privire la derularea procesului legislativ pentru aceste legi, 
inclusiv aspecte referitoare la participanţii la dezbateri, transparenţa dezbaterilor, formularea şi însuşirea 
amendamentelor de către partidele politice, Consiliul Superior al Magistraturii şi asociaţiile profesionale ale 
magistraţilor. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 DNA îşi prezintă bilanţul pe 2017 la o zi după ce CSM discută revocarea lui Kovesi 
DNA îşi prezintă miercuri bilanţul de activitate pe 2017, la o zi după ce procurorul şef al DNA Laura Codruţa Kovesi 
va fi audiată la Secţia pentru procurori a CSM în legătură cu cererea de revocare a sa formulată de ministrul 
Justiţiei. 
"Vă informăm că în ziua de miercuri, 28 februarie 2018, ora 11:00, la Sala de Marmură a Cercului Militar Naţional 
din Bucureşti (str. Constantin Mile), va avea loc prezentarea Raportului anual de activitate al Direcţiei Naţionale 
Anticorupţie pe anul 2017", anunţă DNA.  
Secţia pentru procurori a CSM discută marţi, de la ora 14:00, solicitarea ministrului Justiţiei privind revocarea şefei 
DNA, Laura Codruţa Kovesi fiind invitată la şedinţă.csm 
"În întâmpinarea interesului general suscitat de avizul consultativ solicitat Consiliului Superior al Magistraturii, 
Secţia pentru procurori informează opinia publică cu privire la faptul că urmează să ia în discuţie solicitarea 
Ministrului Justiţiei privind revocarea din funcţie a procurorului-şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie în şedinţa 
stabilită pentru ziua de marţi, 27 februarie 2018, ora 14.00,  la sediul Consiliului", anunţă CSM. 
Procurorul - şef al DNA a fost invitat la şedinţă. 
Ministrul Justiţiei a anunţat joi seară declanşarea procedurilor de revocare din funcţia de procuror şef al DNA a 
Laurei Codruţa Kovesi, prezentând un raport de 36 de pagini cu 20 de puncte care prezintă 20 de "categorii de 
acte şi fapte" din perioada februarie 2017 - februarie 2018, pe care Toader i le impută şefei DNA. 
Procurorul şef al DNA Laura Codruţa Kovesi a transmis, vineri, că va urma procedura legală şi se va prezenta, 
oricând este nevoie, să răspundă, punct cu punct, tuturor afirmaţiilor prezentate de ministrul Justiţiei, Tudorel 
Toader, care a anunţat declanşarea procedurii de revocare a sa din funcţie. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Lia Olguța Vasilescu, anunț pentru milioane de persoane! Cui cere AJUTORUL și în ce privință 
Ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, a făcut un anunț care privește milioane de persoane. Mai mult, șefa Muncii 
și Justiției Sociale a dezvăluit că va apela la anumite persoane pentru a pune la punct un act normativ mult 
așteptat. 
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Olguța Vasilescu a afirmat, luni, că proiectul privind  Legea pensiilor este finalizat, dar că se va lucra la legislaţia 
subsecventă. Totodată, ea a precizat că, în acest moment, se fac simulări pe 3 formule de calcul pentru a vedea 
care este mai avantajoasă. 
„Proiectul de lege este finalizat, dar facem simulări pe 3 formule de calcul ca să vedem care este cea mai 
avantajoasă. Le-am promis pensionarilor că maxim cât poate să dea bugetul de stat pentru această lege a 
pensiilor vom face. Ne gândim chiar cum este cea mai bună formulă. (…) Legea pensiilor este finalizată, dar mai 
avem legislaţia subsecventă la care se va lucra”, a declarat Vasilescu. 
Vasilescu spune că legea din 2009 „nu ar fi fost atât de proastă, dar au fost corecţii în Parlament care nu au făcut 
altceva decât să adâncească inechităţile din sistem”. 
Lia Olguţa Vasilescu a participat, luni, la reuniunea pentru semestrul I 2018 a Plenului Consiliului Naţional al 
Persoanelor Vârstnice. 
„Reprezentanţii pensionarilor chiar apreciază faptul că s-au făcut majorări de pensii în ultimul an, în 2017. I-am 
rugat să constituie un grup de 4 persoane care să fi lucrat înainte în sistemul de pensii sau să aibă tangenţe 
deoarece vrem ca după ce terminăm simulările – am făcut simulări pe câteva mii pe pensii şi continuăm ca să nu 
avem niciun fel de surprize – să vină să vadă legea pensiilor şi să lucreze la această lege care îi priveşte”, a explicat 
ministrul Muncii, conform Agerpres. 
Potrivit acesteia, pensia minimă din România este 520 lei de anul trecut, iar anul acesta din iulie urcă la 640 lei. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Olguţa Vasilescu, avertisment pentru companiile care au dat bonificaţii pentru a compensa salariile, după 
transferul contribuţiilor: Companiile pot să le acorde până pe data de 31 martie 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a anunţat, luni, că angajatorii din mediul privat care nu au schimbat 
contractele angajaţilor după transferul contribuţiilor, preferând un sistem de bonificaţii ca să nu scadă salariile, 
mai pot face asta până pe 31 martie. 
„Am avut discuţii cu cei din mediul privat şi m-am bucurat că mi-au dat dreptate şi că nu au scăzut salariile nete la 
angajaţi, ci au rămas ca şi anul trecut, sau au fost creşteri oarecare”, a declarat, luni, Lia Olguţa Vasilescu, după o 
întâlnire cu reprezentanţii CNSLR Frăţia. 
Potrivit ministrului, companiile private mai pot acorda bonificaţii, ca măsuri compensatorii angajaţilor, până la 
data de 31 martie. 
„Companiile pot să acorde bonusuri angajaţilor până pe data de 31 martie. Până la această dată, ei vor trebui să 
vină cu actele adiţionale, cu actele de muncă să le introducă în Revisal şi atunci, obligatoriu, vor trebui să 
transforme cheltuiala totală a angajatorului de anul trecut în noul brut. Ştim că preferă din punct de vedere fiscal 
să ofere bonificaţii”, a mai declarat Olguţa Vasilescu. 
De asemenea, ministrul Muncii a dat asigurări că ordonanţa care prevede transferul contribuţiilor de la angajator 
la angajat va trece de Parlament. 
„Ordonanţa încă se discută la comisiile de specialitate din Parlament. Vă daţi seama că nu pot veni eu ca ministru 
să spun să-i dea drumul mai repede. Oricum, cine se aşteaptă ca această Ordonanţă să pice, se înşală. Nu se mai 
pune problema să ne întoarcem la ce a fost anul trecut. Şi reprezentanţii din mediul privat şi sindicaliştii au 
recunoscut că nu au fost probleme cu transferul contribuţiilor, în sensul în care să scadă netul la angajaţi, aşa cum 
se spunea şi era mare nebunie că scad salariile la 2.000 de angajaţi”, a mai declarat ministrul Muncii. 
Totodată, Olguţa Vasilescu a reamintit că de la 1 martie 2018, salariile profesorilor cresc cu 20%. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sindicaliștii spuneau că 10.000 de polițiști au salariile mai mici: Carmen Dan a venit cu acte și anunță că numai 
58 de salarii au scăzut 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a declarat luni, în plenul Camerei Deputaţilor, la dezbaterea iniţiată de 
PNL cu tema "Ministerul Afacerilor Interne - între demnitari bine păziţi, poliţişti nemulţumiţi şi femei neprotejate 
în faţa violenţei”, că salariile poliţiştilor au crescut în 2017 cu 10%, iar în 2018 s-a adăugat o creştere netă de 3-
4%. De asemenea, ministrul afirmă că un studiu realizat în luna februarie arată că în urma aplicării legii salarizării 
doar 58 de poliţişti ai MAI au avut salariile scăzute. 
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„În ultimele trei luni am fost prezentă de două ori în faţa comisiilor parlamentare pentru apărare, ordine publică şi 
siguranţă naţională - pentru prezentarea buegtului MAI pe anul 2018 şi pentru învestirea în Cabinetul Dăncilă (....) 
De fiecare dată am punctat priorităţile Ministerului printre care reformarea Poliţiei, modernizarea dotărilor 
Jandarmeriei sau creşterea capacităţii de intervenţie în situaţii de urgenţă. Măsurile luate la nivelul ministerului 
au ca scop atingerea acestor oboecitve. Probabil că persoanele care au avut iniţiativa invitării mele astăzi au lipsit 
de la audierile din comisii”, a spus Carmen Dan. 
Ea a susţinut, referitor la salarizarea personalului din MAI, că salariile au crescut în 2017 cu 10%, iar cele ale 
militarilor şi personalului civil cu 15%, susţinând că de la 1 ianuarie 2018 s-a adăugat o creştere în medie de 3-4%. 
"În legătură cu salarizarea personalului MAI - au fost multe discuţii pe această temă fapt pentru care în mai multe 
rânduri atât eu cât şi ministrul Muncii şi Apărării am explicat situaţia de fapt (...) În MAI sunt prevăzute 151.000 de 
funcţii, dintre acestea fiind ocupate 127.000. Din numărul total de funcţii, aproximativ 5.000 sunt prevăzute 
pentru funcţionari publici cu statut special, adică poliţişti. În anul 2017, potrivit măsurilor fiscal bugetare 
adoptate, salariile poliţiştilor au crescut cu 10%, iar cele ale militarilor şi personalului civil cu 15%. De la 1 ianuarie 
2018 s-a adăugat o creştere în medie de 3-4 procente la salariul net. Cel mai mic salariu din Poliţie, cel al unui 
agent debutant, a crescut în ultimul an cu 29,3 procente. Dacă în decembrie 2016 salariul minim net al unui agent 
era de 1.373 de lei, acum este 1.776 de lei. Cel mai mare salariu net este situat la 6.777 de lei, în cazul ofiţerilor 
fără indemnizaţie de conducere. Cel mai mic salariu din zona militară, adică de la Jandarmerie sau de la Pompieri, 
a crescut în ultimul an cu 28%, de la 1.340 în decembrie 2016, la 1.717 în ianuarie 2018”, a continuat ministrul. 
Carmen Dan a precizat că, în urma unei analize realizate luna aceasta cu privire la salariile din luna ianuarie, a 
reieşit că la în Ministerul Afacerilor Interne doar 58 de salarii au scăzut. 
”Şi pentru că s-a tot vorbit de scăderea salariilor în urma aplicării legii salarizăriii din sistemul bugetar, vreau să vă 
informez că în urma analizei realizate luna aceasta după plata salariilor corespunzătoare lunii ianuarie 2018, a 
reieşit că în întreg MAI numai 58 de salarii au scăzut, în sensul că acestea au depăşit grila salarizării. Este vorba de 
funcţionari publici, manageri publici, personal medical şi un singur poliţist care are funcţia de director general. O 
radiografie a salariilor actuale ale poliţiştilor MAI arată astfel – 9.991 de poliţişti au salarii între 1.500 şi 2.000 de 
lei, 33.647 de poliţişti au salarii între 2.000 şi 3.000 de lei, 22.306 poliţişti au salarii peste 3.000 de lei. Vorbim de 
salarii, şi nu venituri salariale. (...) La salariul de funcţie se mai adaugă normă de hrană, normă de echipament, în 
condiţiile în care poliţistul nu optează pentru uniformă şi diverse sporuri şi majorări conform condiţiilor de 
muncă”, a explicat Carmen Dan. 
Ministrul a spus că norma de hrană pentru un poliţist este de 32 de lei pe zi, iar de anul trecut a fost introdus şi 
sporul de plată pentru timpul liber al poliţiştilor, de el beneficiind 8.000 de agenţi. 
„Norma de hrană este de 32 de lei pe zi, ceea ce înseamnă o sumă de 960 sau 992 de lei în condiţiile unei luni de 
30 sau 31 de zile (...) Un aspect de care s-a vorbit foarte mult în spaţiul public este sporul de 40% pentru 
intervenţia de la domiciliu, care din ianuarie 2018 nu mai are bază legală de aplicare. Un astfel de spor, pentru 
plata timpului liber al poliţistului nu a mai existat până anul trecut, a fost introdus pentru prima dată, prin 
amendament susţinut în Parlament, cu ocazia legii de aprobare a Ordonanţei nr 9 din 2017 privind unele măsuri în 
anul 2017, fiind valabil doar pentru 6 luni. De acest spor au beneficiat 8.000 de poliţişti, fiind raportat la salariul 
de funcţie şi numărul de ore cât angajatul stătea acasă. Cu alte cuvinte, cu cât stăteai mai mult acasă fără a fi 
chemat din timpul liber, cu atât primeai mai mulţi bani. În aplicarea sa, acest spor a avut efectul şi de a încuraja 
statul acasă (...) E nevoie de creşterea numărului de poliţişti, dar şi de o mai bună organizare a programului de 
lucru”, a afirmat Dan. 
Carmen Dan a mai spus în plenul Camerei Deputaţilor că 12.554 de poliţişti au ieşit din sistem în 2016, iar în 2017 
au ieşit din sistem 8.213 de poliţişti. 
(Sursa: Mediafax) 
 
Dragnea, despre creşterea inflaţiei: Cred că mâine îi trimit scrisoarea lui Isărescu. Verific să nu fie vreo greşeală 
gramaticală 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a declarat, luni, că probabil marţi îi va trimite scrisoarea 
guvernatorului BNR, Mugur Isărescu, pe tema creşterii inflaţiei, demers în urma căruia afirma săptămâna trecută 
că se aşteaptă să primească nişte răspunsuri. 
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”Cred că mâine o s-o trimit. Astăzi vreau să mă uit din nou, să nu fie vreo... greşeală gramaticală”, a declarat 
preşedintele PSD, Liviu Dragnea. 
El a mai spus că a redactat scrisoarea împreună cu experţi ”foarte buni”, refuzând să dea numele acestora. 
Liderul PSD Liviu Dragnea a fost întrebat, săptămâna trecută, dacă nu este îngrijorat de creşterea inflaţiei, el 
arătând că îi va transmite o scrisoare pe această temă guvernatorului BNR, Mugur Isărescu, de la care aşteaptă să 
primească nişte răspunsuri. 
Solicitat să comenteze faptul că România a înregistrat cea mai mare inflaţie din ultimii ani, respectiv 4,3% în 
ianuarie, şi întrebat dacă nu e îngrijorat, Dragnea a răspuns: „Da. E bine să întrebaţi şi BNR”. 
„Eu o să trimit o scrisoare domnului guvernator cu nişte puncte de vedere adunate de la mai mulţi specialişti şi din 
partea mea. Şi vreau să primesc nişte răspunsuri. Nu vreau să discut acum pe genunchi pentru că e un subiect 
foarte important. Aş vrea să văd şi care a fost implicarea BNR în asta pentru că este o chestiune foarte serioasă”, a 
adăugat Dragnea. 
Întrebat dacă apreciază că BNR ar fi vinovată de acest lucru, Dragnea a răspuns: „Doamne fereşte, nu, dar trebuie 
nişte răspunsuri”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senat: Dobânzile pentru creditele ipotecare şi de consum, plafonate/ Datornicii îşi vor putea răscumpăra 
bunurile plătind cel mult dublul sumei achitate de recuperator 
Senatul a adoptat, luni, proiectul de lege care prevede plafonarea dobânzii efective anuale (DAE) pentru creditele 
ipotecare şi de consum, astfel că dobânda pentru creditele ipotecare nu va putea depăşi cu mai mult de 2,5 ori 
dobânda de referinţă a Băncii Naţionale. 
Propunerea legislativă, iniţiată se senatorul PNL, Daniel Zamfir, stabileşte regimul dobânzilor penalizatoare în 
raporturile juridice dintre consumatori şi profesionişti, inclusiv comercianţi, precum şi faptul că dobânda 
convenţională, atât cea remuneratorie, cât şi cea penalizatoare, plătibilă conform contractului de către 
consumator, nu poate depăşi cu de 2,5 ori mai mult dobânda de referinţă a Băncii Naţionale. 
Propunerea legislativă prevede că măsurile dispuse se aplică şi contractelor aflate în derulare la data intrării în 
vigoare a legii. 
Potrivit unui amendament adoptat de Comisia de buget, Comisia economică şi Comisia juridică, „dobânda efectivă 
anuală privind contractile de credit oferite consumatorilor pentru bunuri imobile, precum şi contractele de credit 
pentru condumatori, nu poate depăşi: a) de mai mult de 2,5 ori dobânda legală, în cazul creditelor ipotecare sau 
imobiliare, astfel cum sunt acestea definite de Legea nr.90/1999 privind creditul ipotecar pentru investiţii 
imobiliare; pentru evitarea oricărei confuzii, este credit ipotecar sau imobiliar orice credit contractat de 
consumatori pe o perioadă mai mare de 10 ani, garantat cu o ipotecă asupra imobilului cumpărat, construit, 
reabilitat, extins sau consolidat ori cu un alt imobil, proprietatea debitorului sau a unui terţ garant; b) 18% pe an, 
în cazul creditelor de consum; pentru evitarea oricărei confuzii, este credit de consum orice credit contractat de 
consumatori care nu îndeplineşte criteriile pentru a fi considerat credit ipotecar sau imobiliar”. 
Senatorul PNL, Iulian Dumitrescu, a declarat că senatorii liberali nu susţin acest proiect de lege, char dacă este 
iniţiată de un coleg de-al lor. 
„Nu sunt mulţumit de activitatea băncilor din România. Şi eu am avut dificultăţi când am încercat să iau un credit. 
Nu despre asta este vorba în această lege. Vreau să-i întreb pe iniţiatori ce aveţi cu milioanele de români care au 
depozite la bănci? Băncile nu folosesc banii lor, dacă plafonăm depozitele la credite, micşorăm dobânzile la 
depozite. Dacă plafonăm dobânzile, o să scadă oferta de creditare. Prin această lege favorizaţi multinaţionalele în 
dauna sutelor de mii de firme româneşti de IMM. Ce aveţi cu românii care vor să mai ia credite de consum? 
Plafonaţi dobânzile şi nu o să mai ia creite de consum, îi aruncaţi pe mâinile cămătarilor”, a susţin Dumitrescu, în 
plen. 
La rândul său, senatorul PNL, Daniel Zamfir, a răspuns că doreşte ca românii să ia credite de consum la fel ca 
ceilalţi cetăţeni din Uniunea Europeană. 
„Vreau ca şi românii, în România, să ia credite de consum aşa cum iau cetăţenii din Uniunea Europeană dobândă 
la creditele de consum. Grecia, despre care vorbim că e în prăpastie, grecii iau 6,5% maxim. Ştiţi cât iau românii? 
Fără număr. 6000%, 7000%, 9000%, despre asta este vorba. Astea sunt dobânzile pe care românii le iau în 
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Uniunea Europeană, iar dacă noi vrem să limităm abuzurile băncilor, să limităm dobânzile care au ajuns la un 
plafon inimaginabil, asta nu înseamnă că limităm piaţa liberă”, a precizat Daniel Zamfir. 
Proiectul a fost adoptat cu 73 de voturi „pentru”, 18 „împotrivă” şi 13 abâineri în calitate de primă Cameră 
sesizată. 
 
Datornicii îşi vor putea răscumpăra bunurile plătind cel mult dublul sumei achitate de recuperator 
Senatul a adoptat, luni, un proiect de lege prin care debitorii cărora le-a fost confiscat un bun vor putea să-l 
redobândească de la firma de recuperare plătind acesteia cel mult dublul sumei cu care aceasta a achiziţionat 
creanţa de la bancă. 
Propunerea legislativă are ca obiect de reglementare completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului 
nr.50/2010, prin care se limitează suma pretinsă de cesionar de la debitorul având calitatea de consumator, până 
la cel mult dublul sumai plătite de acesta pentru a cumpăra creanţa de la cedent. La nivelul acestei sume, 
debitorul-cedat se eliberează de datorie, fără costuri suplimentare. Pentru echilibrarea riscurilor contractuale, 
iniţiativa prevede că această măsură se aplică şi contractelor aflate în derulare la data intrării în vigoare a legii. 
„Prin acest proiect se reintroduce retractul litigios care era în Codul civil până în anul 2011. În retractul litigios se 
prevederea dreptul debitorului care a fost deposedat de bun să poată răscumpăra de la firma de recuperare, 
plătind dublul sumei cu care recuperatorul a achiziţionat respectivul bun de la bancă. Ori noi nu facem altceva 
decât să reintroducem retractul litigios, dreptul debitorului să îşi răscumpere bunul respectiv. Am avut în vedere 
limitarea profitului firmei de recuperare”, a declarat senatorul, PNL Daniel Zamfir. 
Proiectul legislativ a fost fost adoptat cu 69 de voturi „pentru”, 15 „împotrivă” şi 5 abţineri, Senatul fiind prima 
Cameră sesizată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Veste-șoc pentru angajații de la stat: Ministrul Finanțelor bagă frica în bugetari, cu ultima declarație 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, pregătește măsuri care îi sperie pe bugetari. 
Potrivit declarațiilor ministrului, toate instituțiile de stat vor face o evaluare pentru a afla de câți oameni au de 
fapt nevoie, astfel încât angajații care doar plimbă hârtii să fie îndepărtați. 
Teodorovici a declarat la Antena 3 că aceste structuri de stat trebuie să devină exact precum firmele private care 
lucrează doar cu numărul de angajați de care au nevoie. 
(Sursa: Antena 3) 
 

Primăria Capitalei anunţă indexarea impozitelor şi taxelor locale. Cu cât vor plăti mai mult bucureştenii 
Primăria Capitalei anunţă că proiectul de impozite şi taxe locale pe anul 2019 prevede indexarea nivelurilor 
impozitelor şi taxelor locale cu un coeficient de 1,3%, care reprezinta indicele de inflaţie comunicat de Ministerul 
de Finanţe. 
"Creşterile pentru locuinţe persoane fizice rezidente sunt de 1-2 lei garsonieră; 2 lei apartament cu 2 camere; 2-4 
lei apartament cu 3 camere; 2 -5 lei apartament cu 4 camere. Creşterile pentru mijloacele de transport se 
diferenţiază în funcţie de capacitatea cilindrică astfel, pentru autoturisme cu capacitatea cilindrică de până la 
2000 cmc nu există creştere intrucât coeficientul de indexare este mic, iar pentru autoturisme cu capacitatea 
cilindrică de peste 2000 cmc creşterile variază între 13 şi 84 de lei. Nivelul impozitului pentru autovehiculele cu 
masă maximă autorizată, egală sau mai mare de 12 tone, nu a fost indexat, întrucât nivelul impozitului a fost 
prevăzut la punctele 94 şi 95 din O.U.G. nr.79/2017 pentru modificarea şi completarea Legii nr.227/2015", 
transmite PMB printr-un comunicat de presă. 
"Nu Primăria Municipiului Bucureşti majorează taxele şi impozitele, ci doar pune în aplicare prevederile Codului 
Fiscal", se mai precizează în comunicat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Consumul de energie electrică se apropie de maximul istoric 
Consumul de energie electrică a ajuns luni la prânz la circa 9.500 de MW, conform Transelectrica, valoarea fiind 
apropiată de consumurile record de la începtul anului trecut, care au stabilit maximul istoric la 9.750 MW. 
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Producţia de electrictate a momentului este de 10.909 ME, diferenţa de circa 1.400 de MW fiind exportată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sorin Grindeanu: ANCOM va emite o decizie de reglementare cu caracter obligatoriu privind accesul 
furnizorilor de reţele de comunicaţii la infrastructura Netcity 
ANCOM va emite o decizie de reglementare cu caracter obligatoriu privind condiţiile tehnice şi economice în care 
se va realiza accesul furnizorilor de reţele de comunicaţii la infrastructura Netcity, a declarat, luni, pentru 
MEDIAFAX, preşedintele Autorităţii, Sorin Grindeanu. 
"Realizarea acestui proiect va însemna certe beneficii pentru utilizatorii de servicii telecom din Capitală, dacă este 
implementat corect. De altfel, interesul utilizatorului este întotdeauna în centrul preocupărilor noastre, ca 
reglementator al pieţei telecomunicaţiilorANCOM urmează să emită o decizie privind condiţiile tehnice şi 
economice în care se va realiza accesul furnizorilor de reţele de comunicaţii la infrastructura Netcity. Prin această 
decizie vom urmări două obiective clare: pe de o parte, condiţiile pentru accesul furnizorilor la reţea să nu fie 
excesive, adică să se limiteze la ceea ce este strict necesar şi justificat. Şi pe de altă parte, aceste condiţii de acces 
să permită continuarea cu succes a proiectului şi operarea eficientă a unei asemenea infrastructuri. Decizia de 
reglementare pe care o vom emite va avea caracter obligatoriu pentru dezvoltatorul proiectului şi va fi definitivată 
în urma unui proces de consultare publică", a spus, pentru MEDIAFAX, preşedintele Autorităţii Naţionale pentru 
Administrare şi Regelementare în Comunicaţii (ANCOM), Sorin Grindeanu. 
Întrebat de MEDIAFAX cum poate fi reglementat mai rapid proiectul Netcity astfel încât România să evite 
eventuale sancţiuni din partea Uniunii Europene, având în vedere că în 2013 asociaţiiile furnizorilor de Internet au 
cerut, la Comisia Europeană, sancţionarea cu infringement a României, din cauza tergiversării proiectului, 
preşedintele ANCOM Sorin Grindeanu a răspuns: "Sunt convins că vom găsi cea mai bună soluţie de reglementare, 
dar trebuie să ţinem cont şi de complexitatea procesului de evaluare tehnică, economică şi juridică. În plus, 
pentru că ne dorim să avem o abordare unitară în acest domeniu, studiem în paralel şi proiectele similare, dar de 
anvergură mai mică, din Sibiu şi Oradea. Ştiu că există o aşteptare mare din partea operatorilor de internet, am 
avut discuţii cu reprezentanţii acestor companii, inclusiv în ultima săptămână. Vă pot spune că ne apropiem de o 
concluzie, estimez că în câteva luni vom finaliza procesul şi vom avea o formă finală a deciziei de reglementare". 
Comentând faptul că ANCOM se află în 2018 în situaţia de a emite un nou aviz pentru Netcity, în condiţiile 
existenţei unuia asemănător din 2012, preşedintele ANCOM a spus: "În prezent, ne aflăm în situaţia în care un 
aviz emis de ANCOM în temeiul Legii nr. 154/2012 nu a fost implementat, iar Autoritatea nu a putut acţiona în 
niciun fel. De ce? Pentru că iniţial, ANCOM nu avea bază legală să verifice şi să sancţioneze eventuala neaplicare a 
prevederilor din aviz. În 2016, legea a fost modificată, iar decizia pe care urmează să o emitem va avea caracter 
obligatoriu, deci vom putea să şi impunem aplicarea ei. Tocmai de aceea, atât pentru noi, cât şi pentru toate 
părţile implicate, este important ca decizia de reglementare, care va avea caracter obligatoriu, să fie foarte bine 
fundamentată şi să nu ia calcul doar aspectele semnalate de una sau alta dintre părţile interesate de evoluţia 
proiectului. Luăm în calcul şi analizăm absolut toate punctele de vedere". 
"Suntem în permanentă legătură cu autorităţile de Bruxelles, inclusiv pe tema generală a legii infrastructurii, unde 
s-ar încadra şi acest proiect. Dar Netcity în sine nu face obiectul reglementărilor europene. Oricum, nu este în 
niciun caz vorba despre o tergiversare din partea ANCOM. Ne facem treaba şi o facem temeinic şi aplicat, având 
mereu interesul utilizatorilor în centrul preocupărilor noastre", a mai spus Sorin Grindeanu, întrebat de 
MEDIAFAX cât de mare este riscul ca organismele UE să dispună sancţiuni drastice pentru tergiversări ân parcursul 
proiectului. 
Referindu-se la afirmaţii fostului preşedinte al ANCOM Cătălin Marinescu, făcute după plecarea din funcţie, 
conform cărora au existat presiuni din partea oamenilor de afaceri şi a politicienilor pentru ne-emiterea unui aviz 
pentru Netcity, actualul preşedinte al ANCOM, Sorin Grindeau a spus: "Nu am văzut declaraţiile domnului 
Marinescu. Dar, ca să vă răspund direct: nu, nu au fost presiuni nici pe tema aceasta, nici pe vreo alta. Evident, 
interesul pentru proiectul Netcity este foarte mare şi e normal să fie aşa. Este un proiect care va aduce beneficii 
capitalei, dacă este implementat corect, la fel cum şi proiectele similare din Sibiu şi Oradea vor avea efecte 
pozitive în cele două oraşe". 
(Sursa: Mediafax) 
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 Noi resurse de petrol în România 
Petrom a descoperit un nou zăcământ important de petrol într-un perimetru din estul României. Ar fi vorba 
despre un câmp de hidrocarburi descoperit la mare adâncime, iar zona respectivă este explorată în această 
perioadă împreună cu americanii de la Hunt  
Potrivit economica.net, oficialii Petrom au spus că rezultatele sunt foarte promiţătoare. Încă din 2010, Petrom şi 
Hunt Oil explorează, în comun, în România 2 blocuri - la Adjud şi la Urziceni Est, aşadar e posibil să fie una dintre 
aceste zone. 
Cum hidrocarburile au fost descoperite la mare adâncime, e de aşteptat ca şi investiţiile ulterioare să fie mai mari. 
În astfel de situaţii, zăcământul se testează pentru a se vedea dacă poate ajunge la suprafaţă şi la ce flux. Dacă 
concluziile sunt bune, atunci se vor fora puţuri adiţionale, iar premisele privind o dezvoltare cât mai rapidă sunt 
bune, pentru că în zonă Petrom are deja multe instalaţii. 
În 2016, Petrom şi Hunt Oil au început producţia experimentală de gaze din zăcământul Padina Nord, din blocul 
Urziceni Est. De acolo rezultă o producţie medie de gaze şi condensat de 1.900 de barili echivalent petrol pe zi, 
ceea ce înseamnă că sonda este una dintre cele mai productive din portofoliul OMV Petrom. În total, cele 2 
companii au investit acolo 17 milioane de euro. 
Producţia de hidrocarburi a României ar fi în scădere, declinul fiind de aproximativ 10% pe an. Dar Petrom a 
explicat că, în urma noilor investiţii dar şi a descoperilor recente, acest declin ar fi de doar 4 procente anual. 
(Sursa: economica.net) 
 

 Dăncilă îl ameninţă pe ministrul Transporturilor că va răspunde cu funcţia, dacă nu vor fi realizaţi 60 km de 
autostradă. Ce termen i-a dat acestuia 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, duminică seara, că ministrul Transporturilor va răspunde cu funcţia, dacă nu 
va realiza 60 de km de autostradă, afirmând că până pe 11 martie va fi prezentată o etapizare a obiectivelor care 
trebuie îndeplinite în domeniul transporturilor. 
"Am avut mai multe întâlniri cu ministrul Transporturilor. Vrem să vedem un plan până pe 10-11 martie, un plan 
foarte bine documentat, cu etape, etape urmărite, cu persoanele care să răspundă de fiecare etapă în parte, cu o 
evaluare a noastră, din două în două săptămâni (...)”, a declarat premierul Viorica Dăncilă la RTV. 
Viorica Dăncilă a afirmat că anul acesta vor fi realizaţi 60 de km de autostradă şi vor fi achiziţionate 27 de 
aeronave TAROM. 
"Anul acesta ne-am propus 60 de kilometri de autostradă, şi îi vom face. Iar până la sfârşitul anului 2020 vom face 
cei 350 de kilometri de autostradă pe care îi avem incluşi în program. Mai mult, vom achiziţiona încă 27 de nave 
Tarom. Am achiziţionat deja trei, vom mai achiziţiona până la sfârşitul anului 2020", a spus Dăncilă. 
Întrebată dacă ministrul Transporturilor, Lucian Şova, va răspunde cu funcţia, în cazul în care nu vor fi realizaţi cei 
60 de kilometri de autostradă, Viorica Dăncilă a răspuns afirmativ. 
"Categoric, da. Avem etapizat programul, cu termene, şi fiecare va trebui să răspundă de termenul respectiv, de 
etapa care trebuie îndeplinită", a spus Dăncilă. 
Premierul a adăugat că îşi doreşte ca linia de metrou să fie finalizată până în primul trimestru al anului viitor, 
precizând că legat de magistrala M6, există probleme legate de documentaţia trimisă la Bruxelles, în sensul că 
aceasta este incompletă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Exodul românilor confirmat: din 2007 până în 2017 au plecat din ţară 3,4 milioane de români, aproximativ 
17% din populaţie. România, locul doi mondial la emigraţie, după Siria 
Estimările legate de numărul românilor care au plecat din ţară sunt de aproximativ 3,4 milioane de oameni din 
2007 până în 2017, cifră care plasează România pe locul doi în lume, după Siria, în ceea ce priveşte emigraţia, 
conform ONU, a spus Luciana Lăzărescu, de la Centrul de cercetare şi documentare în domeniul integrării 
imigranţilor (CDCDI), în cadrul conferinţei finale a proiectului internaţional de cercetare „Move”. 
Nu se poate discuta de compensarea emigrării prin imigrare, deoarece la data de 31.12.2017 în România erau 
stabiliţi aproximativ 117.000 străini, din care 3.900 de persoane cu protecţie internaţională, refugiaţi sau alte 
feluri de protecţie. Cererile de azil politic au crescut de la 1.500 în anii anteriori la 4.820 în 2017. 
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România are printre cele mai mici procente de rezidenţi din afara Uniunii Europene, 0,3%, astfel situându-se pe 
ultimele locuri din UE la acest capitol, alături de Slovenia şi Slovacia. Din totalul străinilor care imigrează în 
România, doar 9% vin pe baza unui contract de muncă. Principalele motive pentru care străinii vin în România 
sunt reîntregirea familie (43%) şi pentru studii – 23%. 
Ponderea celor care au venit în România prin programele de protecţie internaţională este mult mai mică decât în 
alte state, precum Germania de exemplu. În România 5% dintre străini sunt persoane cu protecţie internaţională, 
conform Inspectoratului General pentru Imigrări. 
Numărul străinilor din afara uniunii Europene care aleg România este unul mic deoarece aceştia întâmpină mai 
multe dificultăţi: bariere de limbă, limita salariului mediu pentru lucrătorii migranţi, înregistrarea deficitară a 
străinilor în statisticile instituţiilor cu atribuţii în domeniul muncii. 
În contextul crizei forţei de muncă, „România nu are o evaluare serioasă a deficitului de pe piaţa forţei de muncă 
pe sectoare şi ocupaţii şi este departe de a avea o abordare sistematică a imigraţiei ca forţă de muncă şi tampon 
pentru îmbătrânirea populaţiei”, a mai spus Luciana Lăzărescu, în cadrul conferinţei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Situația șomerilor din România și riscul sărăciei. Concluziile unui raport Eurostat 
Mai mult de jumătate dintre şomerii Uniunii Europene din ţările Letonia, Bulgaria, Estonia, Cehia, România şi 
Suedia erau expuşi, în 2016, riscului sărăciei, arată datele publicate luni de Eurostat, transmite Agerpres. 
  
Aproape jumătate (48,7%) dintre şomerii din UE cu vârste cuprinse între 16 şi 64 de ani era expuşi în 2016 riscului 
sărăciei după transferurile sociale, ceea ce înseamnă că povara financiară era de cinci ori mai mare pentru şomeri 
decât pentru cei angajaţi (9,6%). 
În ultimii zece ani, proporţia şomerilor expuşi riscului de sărăcie a continuat să crească, de la 41,5% în 2006 la 
48,7% în 2016. 
 
Persoanele expuse riscului sărăciei sunt cele care trăiesc într-o gospodărie cu un venit echivalent disponibil sub 
pragul riscului de sărăcie, care este stabilit la 60% din venitul echivalent disponibil mediu naţional (după 
transferurile sociale). 
 
În 2016, cel mai ridicat procent de şomeri din UE expuşi riscului sărăciei se înregistra în Germania (70,8%) şi 
Lituania (60,5%). 
 
De asemenea, peste jumătate dintre şomerii din Letonia (55,8%), Bulgaria (54,9%), Estonia (54,8%), Cehia (52,3%), 
România (51,4%) şi Suedia (50,3%) erau expuşi riscului sărăciei. 
 
La polul opus, mai puţin de 40% dintre şomeri erau expuşi riscului sărăciei în Cipru şi Finlanda (ambele cu 37,3%), 
Franţa (38,4%) şi Danemarca (38,6%). 
 
În 2016, cel mai semnificativ decalaj între procentul persoanelor şomere şi angajate expuse riscului sărăciei se 
înregistra în 
Germania (70,8% pentru şomeri faţă de 9,5% pentru angajaţi, sau un decalaj de 61,3 puncte procentuale), 
Lituania (51,8 puncte procentuale), Cehia (48,5 puncte procentuale) şi Letonia (47,3 puncte procentuale). 
 
La polul opus, diferenţa este semnificativ mai puţin pronunţată în Cipru (28,9 puncte procentuale), Franţa (30,5 
puncte procentuale) şi Portugalia (30,8 puncte procentuale).  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Cine casează rable mai vechi de 12 ani primeşte 4.500 lei pentru a cumpăra panouri solare. Iniţiatorii 
proiectului vor ca această campanie să se suprapună Programului Rabla pentru 2018 
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Persoanele fizice sau juridice care predau pentru casare maşini mai vechi de 12 ani ar urma să primească un 
voucher de 4.500 de lei, pentru achiziţia de panouri solare, centrale termice cu coeficient de poluare redus şi 
surse alternativ/ecologice, potrivit unui proiect depus la Senat. 
„Se acordă suma de 4.500 de lei pentru achiziţia de panouri solare/centrale termice cu coeficient de poluare redus 
şi surse alternativ/ecologice, pentru persoanele fizice/sau juridice care predau, într-un centru autorizat de 
colectare, autovehicule pentru casare, cu o vechime mai mare de 12 ani”, prevede legea privind susţinerea 
eliminării autovehiculelor poluante, depusă la Senat, de mai mulţi parlamentari PNL. 
Justificarea sumei se face prin dovadă fiscală (factură însoţită de decontul tichetului), în termen de 30 de zile de la 
data primirii tichetului, potrivit proiectului de lege. 
Iniţiatorii vor ca această campanie să se suprapună Programului Naţional Rabla, pentru anul 2018. 
„Beneficiarul nu poate înstrăina, spre altă folosinţă, tichetul solicitat şi acordat în baza prezentei legi. Orice 
situaţie de acest gen anulează prima de casare”, se arată în proiectul PNL. 
De asemenea, produsul achiziţionat trebuie să fie însoţit de documente care să dovedească impactul asupra 
mediului înconjurător, certificat de garanţie corespunzător normelor europene. 
În lista de furnizori pentru susţinerea derularii campaniei se pot înscrie producători/comercianţi, cu activitate în 
domeniu, de cel puţin 3 ani vechime pe teritoriul României. Potrivit proiectului de lege, se consideră persoană 
îndreptăţită în virtutea legii de faţă, entităţile fizice şi juridice, care nu au mai aplicat nicio altă măsură prin 
Agenţia Fondului de Mediu. 
Sursele de finanţare vor reveni în sarcina Agenţie Fondului de mediu din cotele bugetare alocate pentru derularea 
programului Rabla-ediţia 2018. 
"Este cunoscut faptul că toate programele Rabla, derulate în ultmii 13 ani au generat acţiuni de speculă. 
Contravaloarea voucher-ului a fost tranzacţionată la limita dintre licit şi ilicit, de către proprietarii de drept ai 
acestuia şi utilizatorii finali, cu interfaţă în zona comercianţilor de autovehicule, autorizaţi de program”, afirmă 
senatorul PNL Mirea Siminica, în expunerea de motive a actului normativ. 
Liberalul susţine că „se face o nedreptate”şi că Programul Naţional Rabla încurajează activităţi economice din 
zona producătorilor auto, plus-valoarea rezultată fiind declarată profit în dreptul acestora. 
„Mai mult, se observă o scădere a interesului faţă de acest program (...).Aşa se face că nu toţi cei care vor o 
maşină nouă, şi deţin o rablă, pot acoperi diferenţa de bani. De asemenea, cetăţenii bine intenţionaţi, în înscrierea 
în acest program, au obiecţii faţă de valoarea produsului, raportat la calitatea acestuia, în contradicţie cu ce pot 
cumpăra, cu aceiaşi bani, de pe piaţa second din ţările vestice”, spune senatorul PNL. 
În fapt, câştigul substanţial aparţine comercianţilor de autovehicule noi, se afirmă în expunerea de motive. 
"(...) Valoarea unui eco-tichet reprezintă de multe ori doar adoasul comercial suplimentar, practicat de 
distribuitorii auto în timpul derulării acestor campanii”, precizează senatorul PNL Mirea Siminica. 
Senatul este prima cameră sesizată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Eliminarea TVA pentru livrarea fructelor şi legumelor proaspete. Iniţiatorii proiectului de lege: Ar promova o 
dietă sănătoasă, mai ales pentru copii 
Deputaţii PNL Robert Boroianu şi Vasile Gudu au iniţiat un proiect de lege prin care propun eliminarea TVA pentru 
livrarea fructelor şi legumelor proaspecte, motivând că acest lucru ar promova o dietă sănătoasă, mai ales pentru 
copii. 
„Legea nr. 227/2015 privind Codul fiscal reglementează cotele de impozitare a taxei pe valoarea adăugată. La 
articolul 291 alineatul (2) din legea sus menţionată se reglementează aplicarea cotei reduse de 9% pentru livrarea 
de alimente. Prin proiectul de lege anexat propunem eliminarea taxei pe valoarea adăugată la fructe şi legume 
proaspete. Acest lucru ar determina promovarea unei diete sănătoase, în special pentru copii”, se arată în 
expunerea de motive. 
Iniţiatorii susţin că, potrivit statisticilor, procentul de copii supraponderali a crescut, acest lucru datorându-se 
alimentaţiei şi a lipsei de fructe şi legume proaspete din dieta lor zilnică. 
„În acest moment, pe piaţa românească sunt prea mulţi factori de descurajare care complică inutil dietele: 
reclame la tot felul de dulciuri, etichete nutriţionale cu explicaţii complicate, şi nu în ultimul rând, preţul. Este 
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timpul ca o dietă sănătoasă să fie încurajată şi prin măsuri fiscale. În aceste condiţii, taxa pe valoarea adăugată la 
fructe şi legume proaspete trebuie eliminată. Această măsură va aduce oamenii şi politicile pentru sănătate către 
acelaşi scop”, se arată în documentul citat. 
Propunerea legislativă a fost înregistrată la Senat, în calitate de primă Cameră sesizată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Consiliului Fiscal vine cu un avertisment ŞOC: 'Prima Casă ar trebui SĂ DISPARĂ...' 
Avertisment neaşteptat, chiar de la Consiliul Fiscal. Preşedintele instituţiei susţine că unul dintre cele mai accesate 
programe, Prima Casă, ar trebui stopat pe motiv că "nu face altceva decât să canibalizeze produsele care 
promovează economisirea înainte de îndatorare". 
"Trebuie să făcem loc în piaţă produselor care stimulează economisirea înainte de îndatorare, aşa cum sunt 
produsele standard sau cele de economisire-creditare. Programul Prima casă care permite achiziţia unui credit 
ipotecar cu un avans de doar 5% nu îşi mai are rostul în prezent, în condiţiile în care acest program nu face altceva 
decât să canibalizeze produsele care promovează economisirea înainte de îndatorare, precum creditul ipotecar 
standard sau sistemul de economisire-creditare", afirmă preşedintele Consiliului Fiscal, Ionuţ Dumitru, 
potrivit Ziarul Financiar. 
Anunţul vine în contextul în care Fondul Național de Garantare a Creditelor pentru IMM-uri (FNGCIMM) a anunțat 
recent lansarea  Programului ”Prima Casă” pentru anul 2018. Programul pornește ca urmare a primirii, din partea 
Ministerului Finanțelor Publice, a acordului de distribuire, iar plafonul va fi de 2 miliarde lei. 
În premieră, în acest an alocarea plafonului total între finanţatorii participanţi în Programul Prima Casă a fost 
realizată cu aplicarea criteriilor şi procedurii de evaluare a activităţii desfăşurate de finanţatori în anul 2017, în 
funcție de ponderea garanțiilor acordate de fiecare finanțator în totalul garanțiilor acordate în cadrul programului 
în anul precedent, potrivit unui comunicat la instituției remis vineri. ”Se asigură astfel implementarea unui criteriu 
calitativ, de optimizare a procesului de accesare a programului de către beneficiari”, spun oficialii acesteia. 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
 

 Noutăţi pentru şoferi: Cum pot SCĂPA de suspendarea permisului 
Un nou proiect legislativ vine cu prevederi surpriză pentru şoferi! Şoferii care nu acumulează niciun punct de 
penalizare în decursul unui an calendaristic vor primi puncte de bonus, astfel încât acestora nu le va mai fi 
suspendat dreptul de conducere dacă au cumulat 15 puncte de penalizare anul următor, prevede un proiect 
legislativ, scrie Profit.ro. 
În prezent, în cazul cumulului de 15 puncte de penalizare, dreptul de a conduce o mașină este suspendat pentru 
30 de zile, cu reținerea permisului de conducere. 
Inițiatorii legii arată că s-au inspirat din legislația altor state din Uniunea Europeană, unde conducătorilor auto 
care nu acumulează niciun punct de penalizare le sunt acordate în schimb puncte bonus. 
Prin urmare, autorii proiectului propun amendarea Codului Rutier astfel încât ”persoanele fizice și juridice care în 
decursul unui an calendaristic nu au fost sancționate și nu primit punct de penalizare, vor primi ca bonus, pentru 
anul următor, 2 puncte, față de pragul de 15 puncte pentru care se suspendă exercitarea dreptului de a conduce”. 
 
Astfel, în cazul acestor șoferi, care nu au fost sancționați în ultimul an calendaristic, dreptul de a conduce nu va fi 
suspendat, respectiv permisul nu va fi reținut, decât la cumularea a 17 puncte de penalizare. 
Autorii proiectului de lege sunt de părere că o astfel de prevedere va încuraja șoferii să conducă mai atent. 
(Sursa: profit.ro) 
 

 E scandal mare în CNCD, după ce Viorica Dăncilă a fost IERTATĂ: 'E un EȘEC. Ne-a fost afectată credibilitatea 
cu această decizie' 
Preşedintele Consiliului Naţional pentru Combaterea Discriminării (CNCD), Asztalos Csaba, a declarat luni seară, 
într-o emisiune televizată, că prin decizia consiliului director de a nu o sancţiona pe premierul Viorica 
Dăncilă pentru afirmaţia privind persoanele cu autism, s-a ratat ocazia de a transmite liderilor de opinie, în special 
politicienilor, să fie "mai riguroşi" în exprimarea publică şi să evite etichetările. 
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Asztalos Csaba a afirmat la Digi 24 că a fost singurul dintre cei opt membri prezenţi la şedinţa CNCD de luni, în 
care s-a analizat acest subiect, care a susţinut necesitatea sancţionării premierului. 
"Eu am avut o opinie separată, în sensul în care am argumentat că declaraţia doamnei prim-ministru depăşeşte 
limitele libertăţii de exprimare, având în vedere calitatea de înalt demnitar al persoanei în cauză şi având în 
vedere că această exprimare de autist-autişti s-a folosit într-un sens peiorativ. Chiar dacă nu putem să reţinem 
intenţia doamnei prim-ministru de a afecta demnitatea umană a persoanelor cu autism, dar efectul indirect 
acesta este, adică aduce atingere demnităţii umane a persoanelor afectate de autism şi nu numai acestor 
persoane, ci şi familiilor lor care se confruntă în viaţa de zi cu zi cu această etichetare, cu această stigmatizare a 
copiilor, în special (...) Şi aici suntem în prezenţa unui discurs de ură, până la urmă, în societate, care venind din 
partea unui înalt demnitar public (...) este un semnal negativ în societate. Eu am apreciat că suntem în prezenţa 
unei discriminări şi că s-ar impune o minimă sancţiune - avertismentul (...) care ar fi fost proporţională cu scopul 
urmărit în acest caz", a declarat Asztalos Csaba. 
Potrivit acestuia, "speţa", în jurul căreia s-a făcut o foarte mare publicitate, a avut şi o miză din perspectiva 
dezbaterii publice, prin care CNCD ar fi avut ocazia să transmită formatorilor de opinie, în special politicienilor, să 
fie mult "mai riguroşi" în exprimarea publică şi să evite etichetările. 
"Sunt convins că ne-a fost afectată credibilitatea cu această decizie (...) şi va trebui în continuare să probăm prin 
activitatea noastră că suntem o instituţie echidistantă. Eu, în calitate de preşedinte al CNCD, îmi asum această 
decizie, chiar dacă consider că pentru noi este un eşec. Este decizia colegiului CNCD, până la urmă, iar noi suntem 
o echipă", a mai spus acesta. 
Întrebat ce alte sesizări se află pe rolul CNCD, Asztalos a amintit, printre altele, o plângere împotriva preşedintelui 
României şi a procurorului-şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA), Laura Codruţa Kovesi, cu privire la 
utilizarea etichetării de "penali" şi "infractori", sesizări făcute de către un organ de presă care are ca obiect 
activitatea din zona Justiţiei. 
CNCD a stabilit luni că afirmaţia premierului Viorica Dăncilă despre 'autişti' care 'dezinformează' la Bruxellesse 
încadrează în limitele libertăţii de exprimare şi nu constituie discriminare. 
"Colegiul director al Consiliului Naţional pentru Combaterea Discriminării, întrunit în şedinţa de soluţionare a 
petiţiilor în data de 26.02.2018, a dezbătut declaraţia doamnei prim-ministru Dăncilă Viorica Vasilica, din cadrul 
interviului acordat la televiziunea Antena 3, în seara zilei de 15 februarie 2018, care a avut următorul conţinut: 
'Aceşti oameni cred că sunt autişti şi nu văd şi nu aud ceea ce este vizibil pentru toţi cei de bună credinţă', 
hotărând că declaraţia în cauză se încadrează în limitele libertăţii de exprimare şi nu constituie discriminare", 
conform unui comunicat de presă transmis de CNCD, potrivit Agerpres. 
CNCD a mai hotărât că lipsa intervenţiei moderatorului emisiunii, Mihai Gâdea, nu constituie discriminare. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Apărării, vizită de trei zile în Israel 
Ministrul Mihai Fifor face o vizită în Israel, începând de luni şi până miercuri, la invitaţia omologului israelian 
Avigdor Lieberman, iar discuţiile vor viza cooperarea bilaterală în domeniile apărării şi medicinei, în special în 
segmentul tehnico - militar. Pe agenda discuţiilor se află şi evoluţia situaţiei de securitate la nivel internaţional, 
care impune consolidarea dialogului în cadrul organizaţiilor internaţionale, potrivit Ministerului Apărării Naţionale 
(MApN). 
În programul delegaţiei române figurează o întâlnire cu şeful Comisiei de apărare şi politică externă din 
Parlamentul israelian, Avi Dichter, vizitarea Monumentului martirilor şi eroilor Holocaustului din Ierusalim şi o 
întâlnire cu Arhimandritul Teofil Anăstăsoaie, reprezentantul Patriarhiei Române la Locurile Sfinte, scrie News.ro. 
Anul acesta, România şi Israel marchează 70 de ani de relaţii diplomatice neîntrerupte. 
În ultimii ani, oficialii români au avut mai multe deplasări în Israel. Președintele Klaus Iohannis a făcut o vizită 
oficială în Israel în 2016, de asemenea foștii premieri Victor Ponta și Sorin Grindeanu, dar și președintele Camerei 
Deputaților, Liviu Dragnea. 
Ambasadoarea Israelului în România, Tamar Samash, s-a numărat printre primii ambasadori cu care s-a întâlnit 
premierul Viorica Dăncilă la Palatul Victoria imediat după preluarea mandatului. Cu această ocazie,  cooperarea în 
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domeniul apărării a fost calificată de cele două părţi ca fiind foarte solidă, cu un considerabil potenţial de 
extindere, potrivit unui comunicat al Guvernului.  
Ambasadoarea Israelului la Bucureşti, Tamar Samash, spune că România este „una dintre ţările cele mai 
prietenoase” faţă de Israel. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Frans Timmermans, întâlniri pe 1 martie cu Iohannis, Dragnea, Tăriceanu şi Dăncilă 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene Frans Timmermans va veni, joi, la Parlament, el urmând să aibă o 
întâlnire cu preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a anunţat, luni, secretarul Biroul Permanent al 
Camerei Deputaţilor Georgian Pop. 
”Pe 1 martie, dl. Timmermans (prim-vicepreşedintele Comisiei Europene Frans Timmermans, responsabil pentru o 
mai bună legiferare, relaţii interinstituţionale, statul de drept şi Carta drepturilor fundamentale - n.r.) va veni la 
Parlament. Se va întâlni cu preşedintele Camerei, cu dl. Dragnea, iar după aceea cu membrii Comisiei speciale 
(comune comună a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru sistematizarea, unificarea şi asigurarea stabilităţii 
legislative în domeniul justiţiei - n.r.). Programul va fi anunţat ulterior”, a anunţat secretarul Biroul Permanent al 
Camerei Deputaţilor Georgian Pop. 
Potrivit paginii de internet a Comisiei Europene, Frans Timmermans va mai avea pe 1 martie, la Bucureşti, întâlniri 
cu preşedintele Klaus Iohannis, cu preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, precum şi cu premierul Viorica 
Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Consiliul Naţional al PNL, convocat pe 12 martie. Decizia instanţei în cazul lui Orban, aşteptată pe 5 martie 
Consiliul Naţional a PNL şi Biroul Politic Naţional au fost convocate în data de 12 martie, la aproximativ o 
săptămână distanţă de data la care este aşteptată decizia definitivă a instanţei în dosarului preşedintelui PNL, 
Ludovic Orban, liderul liberalilor declarându-se, luni, "optimist". 
„Fără să vrei va exista o legătură, dar nu din acest motiv am convocat întrunirea Biroului Naţional şi Consiliului 
Naţional. În conformitate cu Statutul PNL, Consiliul Naţional se convoacă o dată la şase luni şi s-a împlinit 
termenul, iar BPN se întâlneşte cu o periodicitate lunară”, a declarat preşedintele PNL, Ludovic Orban, întrebat 
dacă există vreo legătură între data la care a fost convocat Consiliul Naţional al partidului şi data la care este 
aşteptă decizia definitivă a instanţei în dosarul în care este anchetat. 
Ludovic Orban a afirmat că este „optimist şi încrezător”, precizând că nu există temei pentru a modifica decizia 
instanţei de fond care a constatat nevinovăţia sa. 
„Modul în care a decurs cercetarea judecătorească făcută de completul de apel al ÎCCJ mă face sî fiu extrem de 
optimist şi să cred că nu a apărut nimic în plus faţă de ceea ce a apărut în cursul cercetărilor judecătoreşti la 
instanţa de fond. Dimpotrivă, au apărut elemente care sunt în favoarea mea, ceea ce mă face să cred şi să fiu 
convins că nu există temei pentru a se modifica decizia instanţei de fond, de achitare (...) Eu sunt optimist, 
încrezător (...)”, a răspuns Orban, întrebat ce va face dacă decizia instanţei nu îi va fi favorabilă. 
În 31 ianuarie 2017, magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie l-au achitat pe Ludovic Orban, fostul candidat 
PNL la Primăria Capitalei, în dosarul în care este judecat pentru folosirea influenţei în scopul obţinerii unor foloase 
necuvenite. 
Decizia nu a fost definitivă şi a fost contestată de procurorii anticorupţie, cu apel. 
Dosarul a fost repartizat Completului de cinci judecători, al cărui preşedinte este Iulian Dragomir. Din complet mai 
fac parte şi judecătorii Ştefan Pistol, Ioana Bogdan, Leontina Şerban şi Cristina Geanina Arghir. 
Decizia de achitare a fost luată în majoritate, doi judecători au decis achitarea în timp ce al treilea judecător a 
considerat că fostul candidat PNL la Primăria Capitalei ar trebui condamnat la un an de închisoare cu suspendare. 
Ludovic Orban, în prezent preşedinte PNL, a fost trimis în judecată de DNA în luna mai 2016, fiind acuzat de 
folosirea influenţei în scopul obţinerii unor foloase necuvenite, cauza fiind judecată de Înalta Curţe de Casaţie şi 
Justiţie. Procesul a durat mai puţin de un an. Procurorii susţin că pe 1 martie 2016, Ludovic Orban ar fi contactat 
un om de afaceri pe care îl cunoştea, cerându-i bani pentru campania electorală pentru alegerile locale din vara 
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anului 2016, în care Orban Ludovic fusese nominalizat pentru a candida la funcţia de primar al Municipiului 
Bucureşti. Omul de afaceri căruia Ludovic Orban i-ar fi solicitat ajutorul financiar este Tiberiu Urdăreanu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă: România va continua să susțină ferm eforturile Republicii Moldova în parcursul său european 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă va efectua o vizită de lucru la Chișinău, în data de 27 februarie, însoțită de o 
delegație de membri ai Guvernului României. 
Reconfirmarea sprijinului României pentru parcursul european al Republicii Moldova, continuarea proiectelor 
comune și consolidarea relațiilor economice bilaterale sunt principalele componente ale vizitei de lucru comune. 
"Vreau să asigur autoritățile de la Chișinău și pe cetățenii de peste Prut că România va continua să susțină ferm 
eforturile Republicii Moldova în parcursul său european. Guvernul României va oferi sprijin pentru accelerarea 
procesului de reforme, inclusiv din perspectiva priorităților asumate de Chișinău prin Acordul de Asociere cu 
Uniunea Europeană. Proiectele noastre comune sunt menite să contribuie la o conectare mai strânsă a Republicii 
Moldova la spațiul european și la îmbunătățirea vieții cetățenilor", a afirmat șeful Executivului român. 
Premierul Viorica Dăncilă va avea o întrevedere cu premierul Pavel Filip, la finalul căreia vor susține declarații 
comune de presă, precum și o întâlnire oficială cu președintele Parlamentului Republicii Moldova, Andrian Candu. 
În cadrul vizitei, prim-ministrul Viorica Dăncilă și omologul său Pavel Filip vor participa la o întâlnire cu 
reprezentanți ai Euroregiunii Siret-Prut-Nistru și vor inaugura Asociația Investitorilor Români din Republica 
Moldova. 
Din delegația guvernamentală oficială vor face parte viceprim-ministrul Paul Stănescu, ministrul Dezvoltării 
Regionale și Administrației Publice, ministrul Economiei, Dănuț Andrușcă, ministrul Sănătății, Sorina Pintea. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Klemm: Una dintre priorităţile cheie este promovarea prosperităţii economice pentru SUA şi pentru România 
Ambasadorul SUA în România, Hans Klemm, a declarat luni că promovarea prosperităţii economice pentru SUA şi 
pentru România este una dintre priorităţile cheie pentru parteneriatul strategic al celor două ţări. 
"După criza financiară globală România şi-a revenit şi acum se bucură de o creştere economică foarte puternică 
devenind mai competitivă, creând legături comerciale cu UE, primind investiţii străine directe şi promovând de 
stabilitate macro-economică şi reforme ale pieţei financiare. În timp ce România are încă posibilitatea de a-şi 
îmbunătăţi competitivitatea în infrastructură, educaţie şi sistemul de sănătate, dezvoltarea ţării este un lucru cert. 
În 2016, creşterea României a fost de 59% pentru PIB comparat cu media europeană. (...) Pe lângă prosperitatea 
economică, România a intrat şi într-o nouă schemă politică prin acest Parteneriat strategic cu SUA. (...) Una dintre 
priorităţile noastre cheie este promovarea prosperităţii economice pentru SUA şi pentru România, iar 
Parteneriatul nostru strategic este format de acest angajament pentru sporirea oportunităţilor economice. (...) 
SUA şi România s-au angajat să respecte valorile democratice, incluzând aici statul de drept, să aibă pieţe deschise 
şi să promoveze drepturile omului şi să creeze legături puternice între toate naţiunile", a spus ambasadorul 
american, la conferinţa "Despre lumea în care trăim" organizată la Ateneul Român. 
 
Hans Klemm a afirmat, în schimb, că o oportunitate ratată în ceea ce priveşte prosperitatea a fost un schimb mai 
mare între industriile cinematografice din România şi din SUA. 
 
"În ceea ce priveşte prosperitatea, o oportunitate ratată a fost, de exemplu, un schimb mai mare între industria 
cinematografică din România şi din SUA. România intră în concurenţă cu multe alte ţări pentru investiţii 
americane, respectiv ţările vecine, dar şi cu Irlanda şi cu statele care alcătuiesc naţiunea americană. Americanii 
trebuie să hotărască dacă fac investiţii în România sau în Alabama, şi aşa stau lucrurile şi în industria 
cinematografică", a susţinut oficialul american. 
 
El a vorbit în cadrul conferinţei despre globalizare. 
 
"SUA se angajează alături de democraţiile industrializate şi alte state care au aceleaşi puncte de vedere împotriva 
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agresiunii economice, dorind să modernizeze tratatele existente, vor să contracareze practicile de comerţ 
incorecte, vor să contracareze corupţia străină, vor să lucreze cu parteneri care gândesc la fel şi să faciliteze 
oportunităţi pentru pieţele noi. Astfel, SUA doresc să conlucreze cu parteneri comerciali şi să modernizeze 
sistemul internaţional comercial în beneficiul tuturor. Temerile împotriva presiunilor protecţioniste par să fie o 
reacţie exagerată şi în ciuda acestei retorici, globalizarea nu a ajuns la un curent contrar serios şi chiar dacă s-ar 
întâmpla acest lucru, ar fi o greşeală să vorbim despre sfârşitul ei", a afirmat Hans Klemm. 
 
El a adăugat că dacă lumea nu s-a prăbuşit din punct de vedere economic după marea criză din 1930, acest lucru 
nu se va întâmpla nici în 2020. 
 
Pe de altă parte, ambasadorul american a afirmat că guvernele ar trebui să aibă o reacţie "puţin mai intruzivă" în 
reglementarea funcţionării platformelor on-line, în contextul ştirilor false.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Reuters: Comisia Europeană pregăteşte un impozit special pentru companii digitale precum Amazon, Google 
şi Facebook 
Comisia Europeană vrea să impoziteze marile companii din domeniul tehnologiei digitale, precum Amazon, 
Google şi Facebook, în funcţie de criteriul locului în care sunt utilizatorii, nu de cel al sediului, cu o cotă cuprinsă 
între 1 şi 5%, arată un proiect de document obţinut de agenţia Reuters. 
Proiectul de document are obiectivul creşterii gradului de impozitare pentru companii precum Amazon, Google şi 
Facebook, acuzate de ţări ale Uniunii Europene că achită impozite prea mici prin redirecţionarea profiturilor spre 
state care au sisteme fiscale avantajoase, precum Luxemburg şi Irlanda. 
Planul este asemănător cu propunerea Franţei de instituire a unei taxe fiscale de egalizare, idee susţinută de state 
europene mari. Însă proiectul riscă să atragă opoziţia ţărilor mici, care se tem că devin mai puţin atrăgătoare 
pentru companiile multinaţionale. 
Conform proiectului de document elaborat de Comisia Europeană, impozitul va fi aplicat companiilor care au 
venituri internaţionale de peste 750 de milioane de euro (922 de milioane dolari) şi venituri din activităţi online la 
nivelul Uniunii Europene de cel puţin zece milioane pe an. 
Proiectul va face obiectul modificărilor înainte de a fi publicat, probabil în a doua jumătate a lunii martie. 
Principalele cifre şi cote nu au fost încă stabilite. Potrivit documentului, firmele care vând publicitate în spaţiul 
online, precum Google, sau care sunt platforme pentru promovare pe Internet, precum Facebook, Twitter şi 
Instagram, vor intra sub incidenţa noii taxe. Platforme de comerţ online precum Amazon şi companii care oferă 
servicii şi locuri de muncă prin aplicaţii online, precum Airbnb şi Uber, sunt, de asemenea, vizate de proiectul 
Comisiei Europene, precizează agenţia Reuters. 
Taxele vor fi colectate în ţările în care se află utilizatorii serviciilor oferite, nu în cele în care sunt sediile 
companiilor digitale. "Acest lucru va presupune cerinţe suplimentare privind raportarea, astfel încât autorităţile 
fiscale din statele membre să poată calcula cât trebuie plătit în propria juridicţie", precizează documentul. În cazul 
publicităţii online, "taxa va fi colectată în zona în care este difuzată reclama şi unde se află utilizatorii care au 
furnizat datele care sunt expuse serviciului comercial", se arată în document, care propune o cotă de impozitare 
unică, între 1 şi 5 %. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Armistiţiu umanitar în Siria, adoptat de ONU cu greu 
Consiliul de Securitate al ONU a adoptat noaptea trecută, după mai multe amânări, o rezolutie de încetare a 
focului de 30 de zile în Siria. Mai mult de 500 de civili au fost ucişi in bombardamentele intense din ultima 
saptamana. O sută de copii şi-au pierdut viaţa în aceste zile până când comunitatea internaţională a reuşit în 
sfârşit să ajungă la un acord. Nu există însă certitudinea că armistiţiul va funcţiona. Observatorii spun că raidurile 
au continuat şi după decizia luată la New York de marile puteri. 
Rezoluţia ONU cere tuturor părţilor să înceteze imediat ostilităţile pentru cel puţin 30 de zile consecutive, pentru 
ca ajutoarele umanitare să ajungă la oameni, iar bolnavii şi răniţii să poată fi evacuaţi către spitale. A fost nevoie 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 
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de negocieri intense pentru a convinge Rusia, aliata regimului Assad, să nu folosească dreptul de veto. Pentru 
aceasta au fost introduse excepţii care pun sub semnul întrebării impactul acordului. Lupta poate continua 
împotriva mai multor grupări jihadiste şi a susţinătorilor lor, însă Damascul consideră teroriste inclusiv grupări 
rebele susţinute de puterile occidentale. 
„Obiectivul rezoluţiei este clar: regimul Assad trebuie să opreasă activităţile militare în jurul provinciei Ghouta de 
Est şi să permită accesul ajutoarelor umanitare către toţi cei care au nevoie. Suntem foarte sceptici că regimul se 
va conforma”, a spus Nikki Haley, ambasadoarea SUA la ONU. 
„Este necesar ca aceste cereri ale Consiliului de Securitate să fie susținute de acorduri concrete pe teren. Ar fi o 
naivitate să credem că probleme atât de dificile pot fi rezolvate peste noapte”, a spus Vasili Nebenzia, 
ambasadorul Rusiei la ONU. 
În provincia Ghouta de Est, enclava controlată de rebeli asupra căruia s-a dezlănţuit în ultima săptămână regimul 
sirian, încrederea oamenilor că bombele vor înceta să cadă este aproape zero. Situaţia de acolo a fost descrisă de 
către secretarul general al ONU drept „iadul pe pământ”. Cei aproape 400.000 de locuitori prinşi în lupta dintre 
regim şi rebeli sunt la limita supravieţuirii, ascunşi în subsoluri. 
Campania devastatoare a fost lansată duminica trecută pentru a recuceri acest teritoriul aflat la porţile 
Damascului. Comunitatea internaţională a privit neputincioasă. O presiune reală a venit tardiv, după ce sute de 
oameni au fost omorâţi. 
„De ce a permis Consiliul asta? Nu există niciun motiv întemeiat pentru care nu am fi putut face asta de miercuri, 
joi sau vineri. Poate nu ştim chipurile celor despre care vorbim sau numele. Dar ei ne ştiu pe noi. Iar noi i-am 
dezamăgit săptămâna aceasta. Cred că asta ne uneşte”, a mai spus Nikki Haley, ambasadoarea SUA la ONU. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ungaria solicită demisia Înaltului comisar ONU pentru Drepturile Omului 
Peter Szijjarto, ministrul de Externe al Ungariei, a solicitat, luni, demisia lui Zeid Ra'ad Al-Hussein, Înaltul Comisar 
al ONU pentru Drepturile Omului, după ce acesta a afirmat că premierul Ungariei, Viktor Orban, are o atitudine 
xenofobă şi rasistă, relatează Politico.eu. 
Ungaria solicită demisia Înaltului comisar ONU pentru Drepturile Omului 
”Este foarte nepotrivit ca responsabili ONU să acuze state membre şi lideri aleşi democratic. Este evident că Zeid 
Ra'ad Al-Hussein trebuie să demisioneze”, a afirmat Szijjarto în cadrul unui discurs susţinut în faţa Consiliului ONU 
pentru Drepturile Omului. 
Solicitarea Ungariei vine în contextul în care Zeid Ra'ad Al-Hussein l-a criticat pe Viktor Orban în discursul de 
deschidere a sesiunii Consiliului ONU pentru Drepturile Omului reunit la Geneva, afirmând că ”xenofobii şi rasiştii 
sunt lipsiţi de orice sentiment de jenă, precum Viktor Orban”. 
Drept reacţie, Szijjarto a precizat că Zeid Ra'ad Al-Hussein nu se ridică la nivelul funcţiei pe care o ocupă, 
solicitându-i demisia. 
”A compara Ungaria cu cele mai dure dictaturi ale secolului trecut este pur şi simplu inacceptabil”, a adăugat 
ministrul de Externe de la Budapesta. 
(Sursa: Mediafax) 
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